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  BEVIS  

 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

  

Organ KYRKORÅDET 

  

Sammanträdesdatum 2024-09-24 

  

Datum för anslagets 

uppsättande 

 

2024-10- 

Datum för anslagets 

nedtagande 

 

2024-11- 

  

Förvaringsplats för 

protokollet 

 

Norra Hagunda församlingshem (expeditionsmodulen) 

  

  

Underskrift   

 Karin Widing 

 

Plats och tid Norra Hagunda församling, Verksamhetsmodulen 

Tisdagen den 24 september 2024 klockan 17.00 – 19.00 

  

Ledamöter Birgitta Löfström (ordf.), Margareta Lindberg (1:a vice ordf.)  

Katarina Nordling (2:a vice ordf.), Inga-Lill Almqvist, Ulf Fröhammar (deltog 

ej under § 64), Michael James,  Agneta Jansson, Tommy Larsson,  

Sara Parkman, Eine Södergren och kyrkoherde Jan Novosel 

 

Tjänstgörande  

ersättare 

 

Ersättare Bodil Karlsson, Bertil Nilsson, Gerd Norlin, Roland Sahlberg  

och Elsbeth Scholtes 

  

Övriga Byggnadsvårds- och kulturmiljökonsult Sarita Dale (inledde med föredrag 

innan sammanträdets öppnande), fastighetsansvarig Bengt Larsson och Karin 

Widing (sekreterare) 

  

Utses att justera Birgitta Löfström och Agneta Jansson 

 

Justeringens 

 

Protokollet är justerat 2024-10-01 

plats och tid  

 Protokollet omfattar § 54 - 66 

  

Sekreterare  

 Karin Widing 

  

Ordförande  

 Birgitta Löfström 

   

Justerande  

 Agneta Jansson 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Byggnadsvårds- och kulturmiljökonsult Sarita Dale var särskilt inbjuden för att 

informera om arbetet med att färdigställa församlingens vård- och 

underhållsplaner. Sarita berättade om regelverket kring VoU och hur 

kyrkorådet ska använda planerna i samband med budgetarbetet årligen. Sarita 

har sammanställt planerna för Vänge och Järlåsa kyrkor och kommer att 

fortsätta med Skogs-Tibble, Läby och Ålands kyrkor. Kyrkorådet tackade för 

informationen och för utfört arbete, Sarita Dale lämnade därefter 

sammanträdet. 

 

KR § 54 

Sammanträdets öppnande, närvaro, val av justerare, plats och tid för 

justering. 

Kyrkorådets ordförande Birgitta Löfström hälsade välkommen och förklarade 

sammanträdet öppnat.,  

  

Kyrkorådet beslutade 

 

att utse Agneta Jansson att tillsammans med ordföranden justera dagens 

protokoll. 

 

 

KR § 55 

Fastställande av föredragningslista och anmälan av tilläggsärenden 

Inga tilläggsärenden anmäldes. 

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att godkänna föredragningslistan. 

 

 

KR § 56 

Anmälan av protokoll 

Arbetsutskottets protokoll från 2024-08-20 

Kyrkogårdsutskottets protokoll från 2024-08-20 

Fastighetsutskottets protokoll från 2024-08-20 

Utskottens gemensamma budgetmöte från 2024-09-10 

 

Protokollet hade skickats ut med e-post och vanlig post. 

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att  notera att man tagit del av protokollet enligt ovan.  
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KR § 57 

Godkännande av vård- och underhållsplaner Järlåsa och Vänge kyrkor 

Byggnadsvårds- och kulturmiljökonsult Sarita Dale hade före sammanträdets 

öppnande gått igenom Järlåsa kyrkas vård- och underhållsplan som är 

färdigställd enligt Uppsala stifts regelverk. Planen, i utskrivet format, delades 

ut till kyrkorådets ledamöter. Även VoU-plan för Vänge kyrka är färdigställd. 

Planerna behöver faktagranskas innan de kan sändas till länsstyrelsen för 

utlåtande.  

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att  under förutsättning att vård- och underhållsplanerna faktagranskats och 

att eventuella redaktionella ändringar genomförts, godkänna vård- och 

underhållsplanerna för Järlåsa och Vänge kyrkor.  

 

 

KR § 58 

Ansökan KAE Vänge och Järlåsa kyrkor 

Församlingen har pågående ansökningar för kyrkoantikvarisk ersättning 

(KAE). En av dessa, vattenavledning i bevarandesyfte vid Järlåsa kyrka, kan 

tas bort eftersom åtgärden är genomförd utan större kostnad och KAE kommer 

inte att sökas. 

För att kunna färdigställa ansökan om KAE gällande lagning av putsskador på 

Vänge kyrka, sockel och kyrktorn måste vård- och underhållsplanen för Vänge 

kyrka vara godkänd. Kyrkorådet har tidigare beslutat (KR § 78/2023) att 

ansöka om KAE för åtgärden. 

 

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att  avregistrera KAE-ansökan för vattenavledande åtgärder i bevarandesyfte 

vid Järlåsa kyrka, samt att ansöka om kyrkoantikvarisk ersättning för 

lagning av putsskador på Vänge kyrka, sockel och kyrktorn. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KR § 59 

Fastighetsärenden 

I innevarande års budget finns medel budgeterade för underhåll som är 

berättigade till kyrkoantikvarisk ersättning. Församlingen har inte färdigställt 

ansökningarna för KAE, varför medlen kan disponeras till andra åtgärder. 

Fastighetsutskottets ordförande informerade om vissa underhållsåtgärder som 

kan genomföras under hösten, bland annat renovering och målning av 

Kyrkskolans fönster. Tre leverantörer kommer att tillfrågas.  

Även andra mindre reparations- och underhållsåtgärder kan genomföras under 

året.  

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att uppdra åt kyrkoherden att omfördela medel inom fastighetsförvaltningens 

budget till nödvändiga reparations- och underhållsåtgärder som kan 

genomföras under året. 

 

 

KR § 60 

Nybyggnation verksamhetshus i Vänge 

 Ulf Fröhammar visade de senaste ritningarna som ligger till grund för 

bygglovsansökan. Kommunens plan- och byggnadsnämnd hade haft 

synpunkter på fastighetens fasadfärg och ansåg att huset ska vara rödmålat 

(kulör ”Falu rödfärg”). 

   

Kyrkorådet beslutade 

 

att  tillmötesgå kommunens önskan och ange i bygglovsansökan att huset 

målas falurött. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 KU § 15 

 KR § 61 

 Kyrkogårdsmur Åland  

 Kyrkogårdsutskottet hade behandlat frågan och beskrivit att en stor sten hade 

rasat ur kyrkogårdsmuren vid Ålands kyrka. Det är oklart varför stenen har 

rasat, en möjlig förklaring är att en jordbruksmaskin råkat orsaka skadan. 

Församlingen har inte egna resurser för att åtgärda skadan utan extern hjälp 

behöver anlitas. Utskottet hade föreslagit kyrkorådet att tillse att skadan 

omgående åtgärdas. 

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att  förfara enligt fastighetsutskottets förslag. 

 

 

AU § 37 

KR § 62 

Ekonomi & Budget 2025 

En rapport över det ekonomiska utfallet per den 31 augusti var utskickat med 

kallelsen. Kamreren kommenterade väsentliga avvikelser från budget. 

 

Kyrkorådets samtliga utskott hade haft gemensamt sammanträde för att 

diskutera budgetförslaget för 2025. Kyrkoherden hade tillsammans med sina 

medarbetare arbetat vidare med förslaget. 

Ett nytt budgetförslag var utskickat med kallelsen och kamreren redogjorde för 

förslaget. Kyrkoavgiftsintäkten förväntas minska budgetåret 2025 jämfört med 

innevarande år. Även utbetalningen av begravningsavgiften kommer att 

påverka församlingens resultatbudget negativt, eftersom huvudmannens skuld 

till begravningsverksamheten från 2023 kommer att regleras under 2025.  

Verksamhetsansvarig för konfirmandverksamheten hade lämnat in ett 

korrigerat budgetunderlag där kostnader för 2025 års konfirmandläger kraftigt 

minskats. 

Sammantaget visar budgetförslaget en något underbalanserad budget. 

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att  uppdra åt kyrkoherden att genomföra de föreslagna förändringarna i 

budgetförslaget samt att återremittera ärendet till arbetsutskottet.  
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

 KR § 63 

Kyrkoherdens rapport 

 Kyrkoherden berättade kort om prostvisitationen som genomförts i början av 

september. Stiftsadjunkt Anders Hedman sammanställer ett protokoll från 

visitationen som, när det är klart, kommer att delges kyrkorådet.  

 

 Vidare informerade kyrkoherden om att Linn Karlsson, som varit tjänstledig 

för att pröva annat jobb, sagt upp sin tjänst. William Ekström har anställts på 

tjänsten som kyrkogårdsarbetare/kyrkvaktmästare. 

  

 Kyrkoherden informerade också om att det inkommit mycket positiv 

återkoppling på nya församlingstidningen Livsnära vilket är glädjande. 

  

 En kommunikationspolicy håller på att ta form och ett förslag på policyn 

kommer att behandlas på nästa sammanträde med kyrkorådet.  

  

 Slutligen informerade kyrkoherden om att ett särskilt tillfälle planeras för 

kontraktets kyrkoherdar för att utbyta kunskap och erfarenheter gällande kris- 

och beredskapsplaner. Krigsplacering för de av församlingens medarbetare 

som omfattas av den, är klar. 

  

Kyrkorådet beslutade 

 

att  notera informationen till protokollet. 

 

 

 AU § 33 

 KR § 64 

 Konsultuppdrag 

Arbetsutskottets behandling 

Kyrkorådet hade tidigare gett Ulf Fröhammar i uppdrag att vara 

kontrollansvarig, vara kontaktperson mot kommunens plan- och 

byggnadsnämnd samt att ta fram ritningar för det nya verksamhetshuset som 

planeras byggas i Vänge. Ulf Fröhammar hade lämnat in ett dokument med 

anspråk om arvode för sitt arbete. Utskottet ansåg att arvodet var rimligt och att 

täta avstämningar gällande hur mycket tid som tas i anspråk för arbetet ska 

göras och beslutade att föreslå kyrkorådet att arvodera Ulf Fröhammar enligt 

begäran.  

 

Kyrkorådet beslutade 

 

att arvodera Ulf Fröhammar enligt anspråk. 

 

Ulf Fröhammar deltog inte i beslutet.  
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KR § 65 

 Arbetsmiljö 

 Inget fanns att informera. 

 

 

KR § 66 

 Information och rapporter 

 Ingen övrig information eller rapporter fanns att delge. 

 

 

 Sammanträdets avslutning 

Ordförande förklarade sammanträdet avslutat klockan 19.00. 

 

 

Nästa sammanträde med kyrkorådet är den 22 oktober. 

 


